

*Религия и экономика: специфика исламского банкинга (социологически анализ)/ Александр Сергеевич Мамошко; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии; науч. рук. Д.К. Безнюк.*

*Объект исследования* – экономика и религия как сферы общества.

*Предмет исследования* - исламский банкинг

*Цель исследования* – рассмотрение взаимодействия религии и экономики в контексте феномена исламского банкинга.

*Ключевые слова:* РЕЛИГИЯ, ЭКОНОМИКА, ИСЛАМСКИЙ БАНКИНГ, ШАРИАТ, ФИНАНСОВАЯ СФЕРА, ВЗАИМОЗАВИСИМОСТЬ РЕЛИГИИ И ЭКОНОМИКИ, СТРУКТУРА ИСЛАМСКОГО БАНКИНГА, ФУНКЦИИ ИСЛАМСКОГО БАНКИНГА, ССУДНЫЙ ПРОЦЕНТ.

*Полученные результаты.* Проанализированы основные подходы к изучению взаимосвязи религии и экономики. Рассмотрена специфика исламского банкинга как альтернативного финансового института. Рассмотрены основные моменты становления и развития исламского банкинга как элемента исламской экономики. Выявлены ключевые проблемы дальнейшего развития исламского банкинга. Сформулированы основные перспективы развития исламского банкинга.

Religion and economics: specificity of Islamic banking (sociological analysis) / Alexander Sergeevich Mamoshko; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Sociology; Sci. Hands. D.K. Beznyuk.

*The object of research* is economics and religion as spheres of society.

*The subject of the study* is Islamic banking

*The purpose of the study* is to examine the interaction of religion and economy in the context of the phenomenon of Islamic banking.

*Key words:* RELIGION, ECONOMICS, ISLAMIC BANKING, SHARIAT, FINANCIAL SPHERE, INTERDEPENDENCE OF RELIGION AND ECONOMICS, STRUCTURE OF ISLAMIC BANKING, ISLAMIC BANKING FUNCTIONS, LOAN PERCENTAGE.

*Results.* The main approaches to the study of the relationship between religion and economics are analyzed. The specificity of Islamic banking as an alternative financial institution is considered. The main points of formation and development of Islamic banking as an element of the Islamic economy are considered. The key problems of the further development of Islamic banking have been identified. The main prospects for the development of Islamic banking are formulated